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Projektstatus_august 2014 

TITEL  - og mål for projektet STATUS FREMADRETTET/ANBEFALINGER SAMARBEJDSPARTNERE/INTERESSENTER TOVHOLDER, 

ARBEJDSGRUPPE 

ØSTRE GASVÆRKSGRUNDEN: Grunden 

udnyttes til idræt og rekreative formål. 

 
 

 
 
 

Der har været afholdt flere møder med 
områdets interessenter omkring ønsker 
til udviklingen af grunden. 
Landskabsarkitekt Marianne Levinsen 
har på lokaludvalgets bestilling 
udarbejdet et skitseforslag til grunden. 
Skitseforslaget har været drøftet med 
områdets interessenter.  Skitseforslaget 
er pt ved at blive samlet til en pjece.  
 
Møde med HOFOR og KKs klimateam har 
været afholdt. 

Inden pjecen trykkes skal pjecen drøftes endnu en gang 
ved et stormøde for områdets interessenter og øvrige 
interesserede. Mødet afholdes primo september.   
 
Dialog med ØKF/TMF om lokalplan for området. 
 
Dialog med HOFOR og TMF: HOFOR er i samarbejde 
med kommunen ved at projektere en skybrudsledning 
under gasværksgrunden fra Skt. Kjelds Kvarter til 
havnen. Østre Gasværkgrunden kan også anvendes til 
vandafledning og kan derfor komme spil i forhold til 
HOFOR/TMFS klimasikring af den nordlige del af 
Østerbro. 
 
Dialog med BUF og KFF: Området kan bruges som led i 
folkeskolereformen 
 
Dialog med SUF: Området kan bruges som 
genoptræningsområde i forbindelse med det 
kommende sundhedshus 
 
Evt. søge eksterne fonde til medfinansiering. 
 
Pressedækning. 

ABF + øvrige boligforeninger, Østre Gasværk 
teatret, Skøjteklubberne, Strandvejsskolen, 
B93, Skjold, områdets børneinstitutioner, 
Østre Gasværk initiativet. 
 
TMF, ØKF, HOFOR (lokalplan + 
skybrudssikring) 
 
BUF, KFF (folkeskolereform) 
 
SUF (Sundhedshus) 
 
 
 

Projektet er åbent for 
medlemmer. Axel er 
tovholder og p.t. alene 
herfra. 
 
Der er etableret en stor 
følgegruppe. 

CARL NIELSENS ALLÉ SOM KLIMALOMMEPARK 
(Bydelsplanprojekt): Carl Nielsens Allé 

omdannes til park, hvor lokal afledning af 

regnvand, minibyhaver og udnyttelse af 

solenergi kobles med rekreative muligheder. 
 
 

 

Der er tidligere udarbejdet tre 
konsulentskitser for en pladsdannelse. 
Der har været en del 
borgermøder/lokale møder. Borgerne 
har overvejende peget på den grønne 
pladsløsning med lukning for 
gennemkørsel igennem den gamle 
hovedbygning for tidligere 
Øresundshospitalet.  
Senest har gruppen talt for at udnytte 
regnvand fra skybrud og almindelig regn 
på Svanemøllehallens tag.  
 
Miljøpunktet bidrager, sammen med 
lokale beboere, i form af at holde liv i 
haven på bunkeren. 
 
Møde med HOFOR og KKs klimateam har 
været afholdt. 
 
Projektet er meldt ind i forbindelse 
Økonomiforvaltningens 
byudviklingsredegørelse. 

Dialog med HOFOR og TMF: HOFOR er i samarbejde 
med kommunen ved at projektere en skybrudsledning 
under gasværksgrunden fra Skt. Kjelds Kvarter til 
havnen.  
Der vil i den forbindelse blive lavet en del gravearbejde 
på Carl Nielsens Allé og en omdannelse af pladsen kan 
evt. komme på tale i den forbindelse.  
Overskud af regnvand fra Svanemøllehallens tag vil også 
kunne kobles til den store rørledning.  
 
Bliver ovenstående aktuelt, skal der indledes dialog 
med områdets beboere og institutioner igen. Men den 
af lokalområdet foretrukne grønne løsning, skal inden 
da præsenteres som folderudspil. 
 
Samarbejdet mellem lokaludvalget og miljøpunkt 
Østerbro omkring projektet kan videreudvikles. 

Områdets beboere, områdets institutioner, 
KFF (Svanemøllehallen)  
 
HOFOR, TMF, KFF, BUF 

Tovholderen er ikke 
længere medlem af 
lokaludvalget, så her 
mangler både tovholder og 
medlemmer fra 
lokaludvalget. Ny 
tovholder skal vælges af 
lokaludvalget  
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STRANDBOULEVARDEN SOM GRØNT 
KLIMASTRØG 
(Bydelsplanprojekt): Boulevarden omdannes, 

så den brede boulevards potentiale for byliv og 

rekreative miljøer udnyttes, samtidig med at 

boulevarden afleder, forsinker og opsamler 

regnvand. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

En stor arbejdsgruppe er etableret med 
en del eksterne folk. 
 Gruppen er ved at lægge sidste hånd på 
en pjece der samler en række principper 
for omdannelsen af boulevarden.  
 
Projektet indgår i Københavns 
skybrudsstrategi og vælges formentligt 
som et af KBHs klimasignaturprojekter til 
gennemførelses inden for de nærmeste 
år. 

Fortsat dialog med klimateamet i København. 
Færdiggørelse af pjece, der skal distribueres og 
offentliggøres  pressedækning 
Lokaludvalget forventes at blive inddraget, såfremt 
boulevarden udpeges som signaturprojekt.  

Områdets beboere, handelsdrivende. 
TMF. 

Ole er Tovholder. 
 
Der er etableret en stor 
arbejdsgruppe, samt en 
stor følgegruppe. 

KALKBRÆNDERILØBSKAJ 
(Bydelsplanprojekt): Sikre en rekreativ 

udnyttelse af Kalkbrænderiløbskaj 
 

 
 
 
 

Der foreligger pjece og projektet er 
udviklet.  

Skal projektet gennemføres kræver det massivt lobby-
arbejde + tæt kontakt til by og havn og ØKF, mhb på at 
sikre området til offentlig og rekreativ brug. 
 
Derfor bør der udarbejdes en plan for lokaludvalgets 
arbejde for at få projektet gennemført: 
 
Pressen kan tages i brug, ligesom lokaludvalget kan 
opfordre lokale institutioner, borgere, idrætsklubber til 
at tage området i brug og dermed skabe liv og 
aktiviteter, som kan bane vejen for projektet. 
Østerbropuljen kan anvende s i den henseende, eks. 
ved at etablere en separat ”Aktiviteter på 
Nordhavn/Kalkbrænderiløbskaj-pulje”. 
Kultur- og Fritidsborgmesteren, der arbejder for kultur- 
og fritidsliv i Nordhavn, kan inviteres til en gåtur langs 
kajen. 

Klubberne i havnen, Sport 2100, By og Havn, 
ØKF, KFF  

Tovholderen er ikke 
længere medlem af 
lokaludvalget. Der skal 
vælges ny tovholder i ØLU. 
 
Arbejdsgruppen skal 
genetableres. 

ØSTERBROGADE SOM MILJØPRIORITERET 
STRØGGADE 
(Bydelsplanprojekt): Målet er at 

fredeliggørelse og begrønne gaden.  
 

Der foreligger tre foldere (nordlig del, 
Trianglen som plads samt sydlig del). 
Projektet er færdigt til gennemførelse. 

 
Projektet er meldt ind i forbindelse med 
Økonomiforvaltningens 
byudviklingsredegørelse. 

Dialog med TMF og HOFOR: Den nordlige del af 
projektet kan evt. komme i spil i forhold til 
HOFOR/TMFS klimasikring af den nordlige del af 
Østerbro. HOFOR og TMF er ved at udarbejde et 
projektkommissorium, men man vil ikke gå i gang med 
en egentlig projektering, før man kender til trafikkens 
regulering i forbindelse med Nordhavnsvej.  
 
Evt. udarbejdes undersøgelse af hvordan de handlende 
kommer til butikkerne (gå/cykel/bil/offentlig transport) 
 

TMF, HOFOR, de erhvervsdrivende på 
Østerbrogade og Ndr. Frihavnsgade, områdets 
beboere 

Axel er tovholder. 
 
Arbejdsgruppen skal 
genetableres. 
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Hovedlinje i PR/kommunikation: Projektforslaget er ikke 
et angreb på bilisme. 
 
Fokus på delområder – evt. pege på steder der bør 
prioriteres først (nordlige del) 
 
 

UNGDOMSARBEJDSLØSHED 
(Bydelsplanprojekt): Tilrettelægge en 

Østerbroindsats, der skal mindske 

ungdomsarbejdsløsheden i bydelen. 
 
 
 

Projektet kom ikke i gang. 
 

Ønskes projektet opstartet, kræver det enten en ny 
arbejdsgruppe, eller at Fagudvalget for Børn og Unge 
tager projektet til sig. Derudover skal det undersøges 
om der stadig er behovet for en lokal 
arbejdsløshedsindsats.    

BIF, BUF og de erhvervsdrivende på Østerbro. Tovholderen er ikke 
længere medlem af 
lokaludvalget. 
 
Ingen arbejdsgruppe pt. 

KULTURCENTER VED KILDEVÆLDSSKOLEN 
(Bydelsplanprojekt): Etablere et kulturcenter i 

den nordlige del af Østerbro. 
 

 
 
 

Har fået bevilget finansiering fra 
kommunen samt Lokale- og 
Anlægsfonden. 
 
Lokaludvalget støtter en aktivitetsrække 
i kulturcenteret i gennem 2014, bl.a. 
folkekøkken, børneteater etc. mhb. at på 
engagere kommende brugere af 
centeret og skabe synlighed omkring det 
kommende kulturcenteret. 

Det er planen at Kulturcenteret skal etableres i 2016.  
 
Lokaludvalget kan evt. bevilge aktivitetsmidler, så 
aktivitetsrækken kan fortsættes i 2015 ind til 
kulturcenteret står klart.  

Områdefornyelsen i Skt. Kjelds Kvarter, BUF, 
KFF 

Styregruppen fungerer 
med Mads Faber fra 
Områdefornyelsen som 
formand, og styregruppen 
for kulturcentret har 
udpeget 2 fra 
styregruppen til 
byggefasen (Mads og 
Axel). LU har genvalgt 
Allan og Axel til 
styregruppen. 

GRØN MOBILITET, FODGÆNGERSTRATEGI 
(Bydelsplanprojekt): Etablering af et netværk 

af  fodgængestier – målet er at det skal være 

trygt og let at nå sine mål til fods eller via den 

kollektive trafik. 

 

 
 

Projektet er kædet lidt sammen med 
Fornyelsen af Trianglen 
(Østerbrogadeprojektet).  
Projektet er ikke kommet i gang, men 
der er tidligere to gange arbejdet med 
fodgængerstrategi udført af 
Miljøpunktet for lokaludvalget. Der 
foreligger således dele af et grundlag for 
projektet. 
 

Ønsker lokaludvalget at genoptage projektet, skal der 
nedsættes ny arbejdsgruppe og plan for og mål med 
projektet skal afklares.  
 
Kunne udvikles som et samarbejdsprojekt mellem 
lokaludvalget og Miljøpunkt Østerbro. 

Miljøpunkt Østerbro, TMF: cykelsekretariat. 
Evt. handelsforeningen. 

Axel er tovholder. 
 
Ingen arbejdsgruppe pt. 
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STIFORBINDELSE OVER SVANEMØLLEN 
KASERNE 
(Bydelsplanprojekt): Etablering af 

stiforbindelse mellem Skt. Kjelds Kvarter og 

Ryparken/Rymarksvænge over Svanemølle 

Kaserne mhb på at åbne op for 

Ryparken/Rymarkvænge kvarteret og skabe 

bedre og mere sikre forbindelser til skoler og 

kommende kulturcenter. 

 

 
 

Pjece foreligger og er forhandlet færdig 
med interessenter omkring 
Kildevældsskolen. Projektet er udviklet. 
 
Projektet er meldt ind i forbindelse med 
Økonomiforvaltningens 
byudviklingsredegørelse. 

Næste fase er dialog med kommunen, forsvaret og 
Bispebjerg lokaludvalg om at åbne kaserneområdet. 
 
Klaus Bondam, formand for Dansk Cyklist Forbund er 
inviteret til at cykle den nuværende skolevej fra 
Ryparken til Kildevældsskolen, som led i at gøre 
opmærksom på behovet for stiforbindelsen.  

Bispebjerg Lokaludvalg, Områdefornyelsen i 
Skt. Kjelds Kvarter, Kildevældsskolen, 
beboerforeningerne i Ryparken, 
Rymarksvænge og Skt. Kjelds Kvarter. 
TMF, forsvaret, Movia, Økohaverne. 

Allan er tovholder.  
 
En dialoggruppe bestående 
af medlemmer for 
Østerbro og Bispebjerg 
lokaludvalg er nedsat. 

AKTIVITETSHAL FOR 12-17-ÅRIGE i Nordhavn 
(Bydelsplanprojekt): Et fleksibelt og 

inkluderende hus for Østerbro og Københavns 

unge. 
 

 
 

 

Pjece foreligger med projektbeskrivelse.  
Ønskes placeret på Nordhavn.  
 

Kan evt. kobles med KFFs budgetforslag om kulturhus i 
Nordhavn. Kræver massivt lobbyarbejde at få 
gennemført + opbygning af netværk af kommende 
brugere til aktivitetshallen. 

KFF, BUF, By og Havn, Østerbros 
ungdomsklubber, foreninger på Østerbro, 
KW3 

Tovholder er ikke længere 
medlem af lokaludvalget. 
Der skal vælges ny 
tovholder i ØLU.  
 
Arbejdsgruppe skal 
etableres. 

SUNDHEDSHUS 

(Bydelsplanprojekt): Etablering af et 

Sundhedshus på Østerbro 
 

 

Omtalt på Lokaludvalgets møde den 15. 
maj. Sundhedshuset placeres i 
Randersgade/Vordingborggade. Den 14. 
maj præsenterede sundhedshuset 
arkitektens tegninger i den store 
kernegruppe af brugere mfl. og fik god 
kritik. Møde afholdt i juni om selve 
indretningen af de enkelte 
funktionsområder i huset.  
 

Lokaludvalget følger etableringen og sikrer evt. 
inddragelse af borgerne i processen. 

SUF Allan er tovholder. 
 
Lille arbejdsgruppe er 
fungerende 

KLASSISK MUSIK OG ØSTERBROBØRN 
(Bydelsplanprojekt): Alle børn i Københavns 

Kommune skal have mulighed for at opleve 

klassisk musik i DR-koncertsalen. 
 

Er afsluttet og gennemført som 
pilotprojekt i København – men der er 
mulighed for at ønske projektet fortsat i 
centralt kommunalt regi. 

Projektet kan overtages af forvaltningen som den ligger 
nu – det kræver kontakt til forvaltningen igen.  

BUF, KFF, DR musikarium Ingen tovholder eller 
arbejdsgruppe. 
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ÅBEN SKOLE/SKOLEREFORM: Understøtte den 

del af skolereformen der omhandler den åbne 

skole, dvs. samarbejde mellem skolerne og det 

omgivende samfund 

 
 

Der er etableret kontakt til 
skolebestyrelserne og der er enighed om 
at skabe et bedre samarbejde mellem 
bydelens skoler, skolebestyrelser og 
lokaludvalg. Som fælles punkt er valgt at 
arbejde med skolereformen, Åben Skole. 
I den forbindelse afholdes et stort 
netværksmøde d.3. september for 
foreninger, skoler og kulturinstitutioner 
på Østerbro.  
 

Fremadrettet kan der være et behov for dels en 
opfølgning på netværksmødet, dels at lokaludvalget 
fortsat sikrer samarbejdsnetværk omkring åben skole – 
både mellem foreninger, kulturinstitutioner og skoler, 
men også mellem de erhvervsdrivende i bydelen og 
Østerbros skoler.  
 
Lokaludvalgets sekretariat faciliterer pt et børne- og 
ungenetværk bestående af både frivillige og ansatte i 
bydelen, der har med børn og unge at gøre – netværket 
kunne udvikles til et mødested/samarbejdsforum for 
Åben Skole interesserede/parter.  
 
Lokaludvalget kunne ligeledes gå ind i et samarbejde 
med skolerne omkring lokaldemokrati og byudvikling. 
 
 

BUF (centralt), KFF (centralt), foreninger, 
skoler, klubber, fritidshjem, foreningsguiden, 
Miljøpunkt Østerbro, LAVUK, 
Områdefornyelsen Skt. Kjelds, 
gadeplanmedarbejdere, kulturudøvere, de 
erhvervsdrivende m.fl. 

Mette Mertz er tovholder. 
Det kommende 
netværksmøde planlægges 
af en lille gruppe 
bestående Mette Mertz og 
Kim Borgstrøm og 
sekretariatet i samarbejde 
med KFF og BUF. Ligger i 
regi af Fagudvalget for 
Børn og ungdom. 

SUNDHEDSWEEKEND: At skabe fokus på 

sundhed, motion og livskvalitet i bydelen, 

herunder at synliggøre og skabe netværk 

imellem Østerbro borgerne, de lokale offentlige 

og frivillige tilbud, foreninger og klubber der 

har med idræt, motion og bevægelse at gøre.  
 
 

 
 

 

 

 

 

Har været afholdt gennem de sidste 4 år 
i samarbejde med SUF. Startende fra en 
seniorweekend til en sundhedsweekend, 
hvor bydelens idræts- og 
motionsforeninger inviteres til at 
deltage. 

Det at weekenden i højere og højere grad fungerer som 
et vindue for bydelens foreninger fungerer rigtig godt 
og der er god opbakning fra foreninger til at fortsætte 
med at afholde arrangementet.  
Dog er der er ønske om at det afholdes i 
sensommeren/september i stedet, da det så vil fungere 
som direkte rekruttering til efterårets holdopstart.  

SUF – forebyggelsescenter Østerbro 
Bydelens idræts- og motionsforeninger 

Allan er tovholder. 
Fagudvalget for social  og 
sundhed fungerer som 
arbejdsgruppe. 
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TRAFIKGENNEMGANG AF SANKT KJELDS 
KVARTERET: 
Kvarterets trafikale gener kortlægges samme 

med lokale borgergrupper, sammenfattes og 

ændringsforslaget forhandles med kommunen 

til gennemførelse.   

 
 

 
 
 
 

Der har været afholdt flere møder i 
arbejdsgruppen, og de udarbejdede 
problemkort over kvarteret og 
løsningsforslag tegnes nu sammen til 
brug for næste møde.  
På det møde drøftes, hvordan forslagene 
kan ses i en sammenhæng, der giver en 
samlet velfungerende trafikal 
kvarterløsning, og den besluttes så vidt 
muligt til behandling i Lokaludvalget. 
Desuden besluttes på mødet, om der 
skal holdes borgermøde før kontakt til 
kommunens trafikfolk, eller om 
trafikfolkene skal tages i ed først. 
 

Nogle hovedlinjer synes at blive: 
- Reduktion af uvedkommende gennemkørsel 
- Reduktion af antallet i vejplanen udpegede 

større veje i kvarteret 
- Sikkerhedsløsninger 
- Bevaring af antal P-pladser, men evt. flytning, 

hvis gode byrum derved kan opnås 
- Respekt for Områdefornyelsens resultater og 

hovedanbefalinger 
- Imødegåelse af gennemfart af bilister, der 

eksempelvis ikke gider bruge tid på at svinge fra 
Jagtvej ind i Lyngbyvej men smutter ad små 
boligveje.  

 

5-6 lokale trafikgrupper, institutionsgrupper 
samt Områdefornyelsen. 
 
Senere inddrages TMF og TMU 
 

Tovholder: Axel Thrige 
Laursen.  
 

 


